
                                      P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr   LVII/2014

z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dni 25 sierpnia 2014r

Miejsce obrad   -    sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie

Godzina rozpoczęcia  obrad  -  12.00

Do punktu 1.

Obrady LVII/2014 sesji otworzył pan Zbigniew Chlubicki, który na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność obrad.

W obradach udział wzięło 13 radnych.

Radni nieobecni: Bonus Jarosław, Teresa Lutarewicz.

Do punktu 2.

Porządek obrad:
3.Przyjęcie protokółów z obrad poprzednich sesji Rady Miejskiej w Barczewie;
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady;
5.Sprawozdanie z działalności poszczególnych komisji Rady Miejskiej w Barczewie
oraz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w okresie między
sesjami Rady Miejskiej w Barczewie;
6.Informacja na temat funkcjonowania Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie
za 2013r;
7.Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych w Barczewie za okres I półrocza 2014r;
8.Informacja na temat przygotowania obiektów szkolno-przedszkolnych (realizacja
napraw i remontów) do rozpoczęcia nowego roku szkolnego;
9.Informacja dyrektorów placówek pod kątem ilości  uczniów, którzy będą 
uczęszczać do tych placówek w roku  szkolnym 2014/2015;
10.Projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale nr XXX(243)98 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia  23 lutego 1998r w sprawie określenia zasad gospodarowania
nieruchomościami własność Gminy i stosowania  umownych stawek 
oprocentowania przy bezprzetargowej sprzedaży lokali  użytkowych;
11.Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Barczewo za I półrocze 2014r;
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy 
Barczewo na lata 2014-2023;
13.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2014r;
14.Interpelacje i zapytania radnych;
15.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
16.Odpowiedzi na bieżące zapytania;
17.Sprawy różne i wolne wnioski;
18.Zakończenie obrad LVII/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.



Porządek obrad przyjęty został bez uwag.

Do punktu 3.

Protokóły z obrad poprzednich sesji Rady przyjęte zostały jednogłośnie.

Do punktu 4.

Sprawozdanie Burmistrza Barczewa:
-trwa opracowywanie dokumentacji projektowej na kanalizację w Nikielkowie;
-wyrównano teren boiska w Krupolinach;
-trwa zagospodarowanie plaży w Zalesiu;
-trwa zmiana  nawierzchni ulicy Konopnickiej;
-trwa wymiana okien i drzwi w Przedszkolu Miejskim w Barczewie;
-trwają badania archeologiczne w Barczewku;
-trwa realizacja trzech zadań związanych z rewitalizacją obiektów na Starym 
Mieście. Dofinansowanie  tych prac to 85%;
-oddany został  budynek socjalny w Łęgajnach;
-odbyliśmy 2 dniową wizytę na Litwie naszym samochodem służbowym;
-odbywały się koncerty w Ramsowie;
-zamknęliśmy inwestycję kanalizacji w Barczewku i wodociągowania Radost;

Do punktu 5.

Sprawozdania z działalności stałych Komisji Rady w okresie między sesjami złożyli 
Przewodniczący tych Komisji.

Do punktu  6.

Informację przedstawił Pan Tadeusz Plawgo – dyrektor  Miejskiej Przychodni 
Zdrowia w Barczewie.

Informacja stanowi załącznik do protokółu.

Pan Zbigniew Chlubicki złożył podziękowanie  za prace MPZ i poprosił Pana 
Plawgo o przekazanie podziękowań  dla pracowników Przychodni.

Do punktu 7.

Pan Tomasz Michałowski przedstawił sprawozdanie z działalności  Gminnej
Komisji Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych w Barczewie  za okres
I półrocza 2014r;.
Pisemna informacja stanowi załącznik do protokółu.

Do punktu 8.



Pani Hanna Chyżyńska  -  dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia
w Barczewie przedstawiła informację na temat przygotowania obiektów szkolno-
-przedszkolnych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego.

Informacja stanowi załącznik do protokółu.

Do punktu 9.

Pani Hanna Chyżyńska przedstawiła  informację na temat ilości uczniów, którzy 
będą uczęszczać do tych placówek w roku szkolnym 2014/2015;

Informacja stanowi załącznik do protokółu.

Pan Tomasz Michałowski – jak w tym roku jest z listą rezerwową do Przedszkola?

Pani Chyżyńska – w tym roku do przedszkola przyjętych zostało 247 dzieci. Nie 
przyjęto jedynie 2,5 latków oraz dzieci, których rodzice nie pracują.

Pan Jan Połowianiuk – w barczewskim gimnazjum jest 12 oddziałów. Gdyby 
zmniejszyć liczbę  oddziałów o 1  to byłyby to oszczędności. W naszych klasach 
jest ok. 25 uczniów. W olsztyńskich gimnazjach w klasach jest po 34 uczniów. 
Gdybyśmy zwiększyli liczbę uczniów w naszych klasach  to moglibyśmy zmniejszyć
liczbę oddziałów co z pewnością spowoduje oszczędności a nie wpłynie na poziom 
nauczania. Uważam, że liczba oddziałów jest przeszacowana

Pani Chyżyńska – musimy  oddziały sportowe doprowadzić do końca a tam jest 
b.mało uczniów.

Pan Tomasz Michałowski – mam nadzieję, że w podstawówce  zostanie 6 
oddziałów;

Pani Chyżyńska – myślę, że do  III  klasy nie będziemy tego zmniejszać;

Pan  Lech Jan  Nitkowski -  cieszą mnie te  głosy w tej dyskusji.
Polecam monitorowanie ilości (obecności) uczniów w klasach  w gimnazjum, 
szczególnie w sportowych;

Pan Jan Połowianiuk – cieszę się, że burmistrz popiera to co powiedziałem.
Wiem, że w olsztyńskich szkołach „pakują” po 34 osoby. My mamy po 25. Uważam,
że podniesienie liczebności klas  do 27 – 28 osób nie zmniejszy  poziomu 
nauczania a jedynie finansowe oszczędności;

Do punktu 10.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik – 
kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami.

Pan Czesław Kopczyński – budynek w Lamkowie, który przekazany  będzie dla 



Stowarzyszenia WROTA. Niepokoi mnie zapis dotyczący dokonania podziału na 
własny koszt.

Pan Edward Maciejewski  - opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i 
Mieszkaniowych w stosunku d uchwały jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 11 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                           U   C   H   W   A   Ł   Ę   nr  LVII(389)14
w sprawie zmian w Uchwale nr XXX(243)98 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia  23 
lutego 1998r w sprawie określenia  zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy i stosowania umownych stawek oprocentowania 
przy bezprzetargowej sprzedaży lokali użytkowych.

Do punktu 11.

Sprawozdanie  z wykonania budżetu za I półrocze 2014r przedstawił Burmistrz 
Barczewa.

Pan Zbigniew Chlubicki przedstawił radnym opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie  sprawozdania z wykonania budżetu za I 
półrocze 2014r.

Do punktu 12 i punktu 13.

Pani Dorota Kondratowicz przedstawiła zmianę Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada Miejska  j e d n o g ł oś n i e   podjęła:

                                        U   C   H   W   A   Ł   Ę   nr   LVII(390)14
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej …....

Pani Dorota  Kondratowicz  przedstawiła  zmiany  budżetu na 2014 rok.

Pan Jan Połowianiuk – 136 tysięcy zł na ul. Konopnickiej. Na co to będzie wydane?

Pan Dariusz Jasiński – jest to kwota na wykonanie  I  i II etapu remontu tej ulicy.
Do wykonania pozostanie jeszcze około 150 metrów. Potrzebna jest na to kwota 
ok. 200 tysięcy zł.
Jeżeli chodzi o naprawę ulicy Traugutta to  firma nie podjęła się remontu ulicy przy 



tak niskich krawężnikach. Chcemy wykonać jeszcze Ramsowo. Do wykonania 
został jeszcze remont chodnika w Wójtowie, naprawa nawierzchni do sklepu przy 
Armii Krajowej i ulicy na Placu Pocztowym.

Pan Lech Nitkowski – z utęsknieniem czekamy na zwrot środków  z wykonanych 
zadań. Jeżeli chodzi o ulicę Traugutta to musimy znaleźć technologię w jakiej 
możemy to wykonać i która podoła temu zadaniu. Zadania, które mamy zapisane 
na ten rok postaramy się wykonać.

Pan Michałowski – cieszę się, że  tak jak powiedział burmistrz  Traugutta będzie  
wykonane.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 12 radnych.

Rada  Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                            U   C   H   W   A   Ł   Ę   nr   LVII(391)2014
w sprawie  zmiany  budżetu Gminy Barczewo na 2014r.

Do punktu 14.

Interpelacje i zapytania radnych:

Pan Tomasz Michałowski:
-w gazecie Integracja 55 ukazał się artykuł, w którym napisane jest, że do remontu 
Ratusza Gmina dopłaca 1 milion 200 tysięcy zł. Prośba o uszczegółowienie ile my 
jako Gmina wydajemy środków na remont tych trzech obiektów.

-czy w tym roku można chociaż częściowo oczyścić Pisę?

Pan Czesław Kopczyński:
-wracam do mojego pytania dotyczącego obciążenia kosztami  podziału 
geodezyjnego Stowarzyszenia WROTA. Nic by  się nie stało aby te koszty poniosła
Gmina;

Pan Edward Maciejewski – w Lamkowie byliśmy już  kilkakrotnie i uważam, że jest
to wielka sprawa, że ten budynek  przejmie Stowarzyszenie i myślę, że koszty 
podziału tej działki mogłaby ponieść Gmina.

Pan Lech Nitkowski – takiej sprawy uważam, że nie trzeba załatwiać na sesji;
Co do pytania Pana Michałowskiego to odpowiem, że gdybyśmy nic nie robili to 
byłoby źle. W rewitalizację tych obiektów weszliśmy z listy rezerwowej. Dostaliśmy 
to zadanie  z 85% dofinansowaniem – więc nie wzięcie tego byłoby przestępstwem.
Cała Rada wyraziła na to zgodę. Ile środków wydaliśmy na te dwa obiekty podamy 



w Wiadomościach Barczewskich.

Pani Halina Bronka:
-od kilku kadencji w panował zwyczaj, że jak coś było oddawane  do użytku – 
inwestycje, naprawy dróg itp. - to z tego terenu powiadamiany był zawsze radny. 
Teraz nie stosuje się tej zasady. My radni Barczewa nie jesteśmy zapraszani na 
odbiory. Zdziwiona jestem tym , ze w tym roku na 3 ulice powiatowe Starego 
Miasta: Targowa, Kościuszki i Olsztyńska wydano kwotę 15 tysięcy zł. Co było 
tam robione? Podobnie kwota 5.166zł na ulicę Grunwaldzką i Mostową. Co za to 
było tam robione?

-składałam swojego czasu na piśmie interpelację w sprawie mętnej wody w rzece  
Pisie po jej  oczyszczeniu. Otrzymałam odpowiedź. Niestety na dzień dzisiejszy 
niestety woda jest szaro-buro-zielona. Tego przed czyszczeniem nie było. Proszę o 
zbadanie tej sprawy;

Pan Lech Nitkowski:
-bieżące naprawy w jezdni, przykładowo łatanie dziury koło schroniska dla 
nieletnich nie wymaga chyba zawiadamiania Pani o tym. To byłoby wobec Pani 
wielkim nietaktem. Od odbiorów są urzędnicy i inspektorzy nadzoru, ale jeśli 
Państwo sobie tego życzycie to bardzo proszę.
Jeśli chodzi o wodę w Pisie to zadzwonię w tej sprawie niech spenetruję cały 
odcinek.

Pan Edward Maciejewski:
-w czasie spotkań w Nikielkowie w sprawie przebiegu linii wysokiego napięcia 
ALDESA zobowiązała się do wykonania w Nikielkowie, w formie rekompensaty, 4 
km dróg z odwodnieniem i z jednostronnym chodnikiem. Co się w tej chwili dzieje w
sprawie wydania warunków  zabudowy do tego zadania jako konkretny warunek  
do wykonania dla wykonawcy;
-w Nikielkowie są odcinki dróg  gruntowych które są w fatalnym  stanie. Stało się 
tak, że nie wysypano ich odpowiednią pospółką. Czy i kiedy nasze drogi będą 
naprawione?

Pan Lech Nitkowski:
-po pierwszym spotkaniu w Nikielkowie burmistrz i przewodniczący Rady zostali 
bardzo źle potraktowani. W spotkaniach zaczęli więc uczestniczyć: mój zastępca  i 
pracownik urzędu. Mamy problem ze Skajbotami. Jeżeli dokumenty sporządzone 
przez ALDES-ę będą  budziły zastrzeżenia mieszkańców  Skajbot wówczas z 
niczym nie wystąpimy w tej sprawie. Ja osobiście tematu nie przyspieszam;

Pan Dariusz Jasiński – temat nie leży odłogiem. Pan Gajdamowicz otrzymał 
polecenie przygotowania porozumienia w tej sprawie (Nikielkowo). Przed 
podpisaniem porozumienia dobrze by było aby Gmina przejęła 2 prywatne  drogi.
Jutro siadamy znowu do tematu.
-kwestia dróg. Gdybyśmy wszystkie pieniądze (pierwsze) wydali na Nikielkowo to
nie wystarczyłoby na inne wsie; Przyszły pieniądze. Siądziemy jutro z Panią 



skarbnik i zrobimy bilans ile jest środków i co za to możemy zrobić.

Pan Edward Maciejewski:
-może ALDESA powinna to zabezpieczyć aktem notarialnym;

Pan Andrzej Moszczyński:
-czy jest już gotowy projekt zatoki przystankowej na ulicy Ogrodowej;
-za szkołą na osiedlu były zrobione trzy drogi. Niestety nie zrobiona jest droga – 
dojazd do budynków socjalnych, Brzoskwiniowa oraz na  drugiej części Grabowej 
są dwa wyłomy. Na ulicy Lipowej jest problem z napływającą z ulicy Bukowej wodą;
-wykonany jest zbiornik i odcinek za Lewiatanem – czy nie jesteśmy w stanie 
odwodnić Lipowej gdzie jest  ciągły problem.

Pan Lech Nitkowski:
-wkładanie zadań inwestycyjnych w trakcie roku nie jest najszczęśliwszym 
wyjściem. Rozumiemy to ale skąd na  to brać środki. Zadłużenie Gminy wprawdzie 
jest nieduże ale nie oznacza to, że mamy  się zadłużać na bieżące zadania.
W tym roku z pewnością nie będziemy robili tej ulicy.

Pani Alina Jakończuk:
-chciałam prosić o wykonanie chodnika łączącego schodki z drogą na Osiedlu 
Słonecznym;

Pan Dariusz Jasiński:
-jest masę takich tematów. Zobaczymy jakie  będą środki. Pamiętamy o tym. To są 
zadania remontowe a nie inwestycyjne;

Pan Lech Nitkowski:
-staramy się gospodarować środkami logicznie;

Pan Jan Połowianiuk:
-mieszkańcy z osiedla domków jednorodzinnych proszą o oznakowanie ulicy 
Miłosza. Jest to sprawa nisko kosztowa a bardzo ułatwi życie mieszkańcom tej ulicy

Pan Zbigniew Chlubicki:
-czy mieszkańcy Wójtowa  mogą  liczyć na wyrównanie drogi głównej. Sugestia jest
taka aby  dziury zasypywać i ubijać?
-czy można zamontować na dolnym przystanku kosz na śmieci?
-czy  można oczyścić rów przy wjeździe na Modrzewiową i zdjąć warstwę ziemi aby
zapewnić właściwy odpływ wody?

Pan Lech Nitkowski:
-rury miały być przywiezione dziś;
-jeśli chodzi o kosz – to nie widzę problemu;

Do punktu 15 

Pan Jan Zieliński – Sołtys Łęgajn:



-nie słyszałem odpowiedzi na zapytanie  czy  będzie gotowy projekt na  budowę 
zatoczki przy ulicy Ogrodowej. Jeśli Gmina nie znajdzie na to środków to będę 
starał się przekonać mieszkańców o przeznaczenie funduszu sołeckiego na ten cel;
-na blogu powitałem nowych mieszkańców Łęgajn;

PanLech Nitkowski:
w budżecie mamy zapisane wykonanie  projektu tej zatoki i jest to zadanie, które 
nie przekracza możliwości finansowych gminy;

Pan Reinold Human – Sołtys Leszna:
-proszę o dofinansowanie  dowozu mieszkańców z naszej wsi do Barczewa. 
Mieszkańcy są tak źle nastawieni i uważają, że mają lepszy kontakt z Biskupcem 
niż z Barczewem;

Pan Lech Nitkowski:
-to nie jest małe dofinansowanie . Zamyka się kwotą ok.10 tysięcy zł miesięcznie. 
Jest to niestety problem. Na dziś nie mam pomysłu.  Może należałoby się 
zastanowić nad zakpieniem pojazdu i zatrudnieniem kierowcy i obsłudze paru wsi;
Proszę o pomoc w zdiagnozowaniu ilości osób dojeżdżających.;

Pan Andrzej Maciejewski  -  Sołtys Nikielkowa:
-jeżeli chodzi o naprawę dróg w Nikielkowie to prośba aby  to rozpocząć wcześniej 
jeszcze przed opadami jesiennymi. Proszę również aby pan z firmy wykonującej te 
prace wzmógł  nadzór nad tymi pracami. Chciałbym również brać udział w tych 
naprawach;

Pan Lech Nitkowski:
-tymi drogami jeżdżą nasi kierowcy i Straż Miejska i mówią, że jeszcze nigdy 
remonty tych dróg nie były tak dobrze wykonane jak w tym roku. Uważam, że 
sprawy dróg są trochę opanowane;

Pan Staniszewski Włodzimierz – Przewodniczący Osiedla Stare Miasto:
-czy będzie wykonane odwodnienie placu zabaw na Nadrzecznej?

Pan Dariusz Jasiński – jest umowa podpisana. Do końca roku będzie to zrobione.

Pani Krystyna Szter – Sołtys Kaplityn:
-czy  jest możliwość wysprzątania naszej drogi (nowej):

Pan Lech Nitkowski:
-zapisujemy to do harmonogramu;

Do punktu 16.

Odpowiedzi udzielane były na bieżąco.

Do punktu 17.



Pani Hanna Chyżyńska – w naszym Gimnazjum  jest 289 uczniów:
-104 w I oddziałach
-103 w II oddziałach
-92 w III oddziałach
Projekty organizacyjne przygotowywane są do końca kwietnia. Jeżeli zlikwidujemy  
jeden oddział to musimy zwolnić 2 nauczycieli i to musi się zadziać 
(wypowiedzenia) do końca maja.

Pan Jan Połowianiuk – jutro jest posiedzenie Komisji Oświaty. Dobrze by było 
abyśmy się przyjrzeli temu tematowi. Bardzo proszę o wyliczenia  kosztów 
utrzymania  jednego oddziału bo być może zmniejszenie o jeden oddział wcale się 
nie opłaca. Chciałbym wiedzieć ile kosztuje  roczne utrzymanie jednego oddziału.

Pan Lech Nitkowski:
-proszę o przygotowanie takiej informacji;

Pan Czesław Kopczyński:
-17.06.2014r składałem wniosek o umieszczenie pod znakiem zakazu dopisku „nie 
dotyczy zaopatrzenia rolnictwa”. Otrzymałem z PSD w Olsztynie odpowiedź, że nie 
widzą takiej potrzeby. Jest to niesłuszne podejście do  tego tematu. Proszę Panią 
radną powiatową o zajęcie się tym tematem.

Pani Krystyna Szter – radna Powiatu Olsztyńskiego:
-nie znam treści tej korespondencji, ale na najbliższej sesji ten problem przekażę.

Do punktu 18.

Pan Zbigniew Chlubicki – w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam
LVII/2014 sesję Rady Miejskiej w Barczewie.

Protokółowała:
Barbara Kwapis
                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                     Zbigniew Chlubicki

   




